الملخص

تهدف الدراسة إلى تقييم المجموعة المكتبية للمكتبة المركزية – جامعة البصرة لمعرفة مدى ملائمتها لاحتياجات المستفيدين ومعرفة آرائهم ومدى الإفادة من استعمالهم لمصادر المعلومات في المكتبة ، وتشخيص مواطن القوة والارتقاء بها ومواطن الضعف ووضع الحلول المناسبة لها ، ووضع المقترحات المناسبة لتطويرها وجعلها منسجمة مع التطور العلمي والاحتياجات البحثية والدراسية .

استخدم المنهج الوصفي (دراسة الحالة) في جمع البيانات واعتمدت معادلة (كلاب-جوردن). وتوصلت الدراسة (54) و (12) شكل و وتوصلت الدراسة (54) و (12) شكل و (5) ملاحق.

Abstract

This study aims to evaluating the library collection in the central library, university of Basrah, to determine its suitability to the user's, needs and to Know their opinions and to what degree they benefit from the sources of the library. It also aims at identifying points of strength and develop them as well the weaknesses and finding suitable remedies for improving them.

The Descriptive Approach (Case study) is used to collect the data. The study arrives at a number of conclusions recommendations. The study contains (54) table, (12) figure and (5) appendixes.